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Duty and Responsibility of the Company/Firm

Duty and Responsibility of the Company/Firm:-

1) Determine the existence of unclaimed monies within the company/firm

2) Maintain and keep a record of all unclaimed money up to the year ended 31

December in the format that has been set by the Registrar.

3) Lodge the register of the unclaimed money together with all the Unclaimed

Money reported in the register not later than 31 March of the following year.

4) Submit the register of the unclaimed money for publication in the Gazette
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Duty and Responsibility of the Company/Firm

• As of 2016, submission of UM must be done through Online Banking.

• Starting on 1st January 2021, the company/firm is required to encrypt the Register

of UMA using WTD Submission Kit.

• Link for downloading WTD Submission Kit will be provided upon request to

akaun.bwtd@anm.gov.my
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Unclaimed Moneys Submission Checklist

• One (1) copy of Proof of Payment for payment made to the Registrar of UM bank

account, Example: Online banking payment receipt

• Two (2) original copies of Form UMA-4 (Amd.1/2020) – UM Submission Form

• One (1) copy of Register of Unclaimed Moneys (Amd.1/2018) – Excel file

– Register of UM must be encrypted and burnt into a Compact Disc (CD)

using.GPG format
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Unclaimed Moneys Submission Checklist

– Encrypted Register of UM must be saved using filename format as below:

• One (1) original copy of Form UMA-1 (Amd.1/2020) – UM Registration Form
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Form UMA-1 (Amd.1/2020)

• Form UMA-1 (Amd.1/2020) must be submitted when:

– Company/firm register and submit UM for the first time

– There is a change in information of Authorized Officers for Submission of UM
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公司/企业的义务和责任

• 公司/企业的义务和责任:-

1) 确定公司/企业内是否存在无人认领的钱财

2) 按照秘书长规定的格式，维护和保存所有截至12月31日的无人认领款项的记
录

3) 在下一年的3月31日之前，将无人认领款项的登记册与登记簿中所报告的所有
无人认领款项一起提交

4) 提交无人认领钱财的登记册，以便在宪报上公布
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公司/企业的义务和责任

• 从2016年起，无人认领款项的提交必须通过网上银行完成。

• 从2021年1月1日开始，公司/企业需要使用WTD提交工具包来加密无人认领款项的
登记册。

• 下载WTD提交工具包的链接将根据要求而提供，将要求通过电子邮件发送至
akaun.bwtd@anm.gov.my
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无人认领款项提交清单

• 一（1）份支付给无人认领款项银行账户的付款证明，例如:网上银行付款收据

• 两（2）份UMA-4表格（修正1/2020）的原件，即UM提交表格。

• 一（1）份无人认领款项登记册（Amd.1/2018）-- Excel文档。

 无人认领款项登记册必须加密，并使用GPG格式刻录成光盘（CD）。
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无人认领款项提交清单

• 加密的UM注册表格必须使用以下文件名格式保存:

• 一（1）份UMA-1表格（修订版1/2020）的原件 -- UM登记表
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UMA-1表(修正版1/2020)

• 在以下情况下必须提交UMA-1表格（修正版1/2020）:

• 公司/企业首次注册并提交无人认领款项提;

• 提交UMA-1表格的授权官员的信息发生变化
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For further consultation, please contact:

Chin Chee Seng

Partner

+6012 365 4331

cschin@ccs-co.com

Wong Woei Teng

Audit Partner

+6017 237 8233

woeiteng@ccs-co.com

Jared Low

Assurance Director

+6018 763 4813

jared@ccs-co.com
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© 2022 CCS. All rights reserved. Not for further distribution without the permission of CCS & Co. “CCS” refers to the network of member firms of CCS & Co. The information contained in
the slides represents the views of CCS and does not constitute the provision of professional advice of any kind. The information contained in the slides is based on our interpretation of
existing legislation at the published date. While CCS makes reasonable efforts to provide information which we believe to be reliable, we make no representations or warranties that the
information provided is complete, accurate, up to date, or non-misleading. The information provided herein should not be used as a substitute for consultation with professional advisers.
Before making any decision or taking any action, you should consult a professional adviser who has been provided with all the pertinent facts relevant to your particular situation. No
responsibility for loss occasioned to any person acting or refraining from action due to using the information in the slides can be accepted by CCS.


